
 

 

K o n t r o l n í    v ý b o r  
Zastupitelstva hl. m. Prahy 
  
                           Z Á P I S   č. 07/2012 

z  jednání  kontrolního výboru  Zastupitelstva hl. m. Prahy,  které se uskutečnilo 
 dne 12.9.2012 

 
Přítomni:    Petr Dolínek, Mgr. Lukáš Kaucký, JUDr. Lubomír Ledl,  
                   JUDr. Monika  Krobová Hášová,  MUDr. Iveta Borská, Mgr. Jan Kalousek                    
Omluveni : Doc. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr. MSc., Ing. Vladimír Schmalz, Pavel Hurda  
 /presenční listina  připojena k originálu zápisu/   
 
Program: 

1) Zápis z jednání kontrolního výboru ZHMP č. 06/2012 – schválení (podklad 
elektronicky)    

2) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZHMP za 1. pololetí 2012  (podklad  
elektronicky)    

3) Informace o stavu  vyřizování „Petice  Radotínská jezera a těžba štěrkopísků na 
soutoku Vltavy a Berounky“ -  za petenty pan Jiří Svoboda, prom. geolog 

      Přizvaní : nám. primátora Hudeček, ředitelka Cvetlerová (podklad elektronicky)   
4) Informace o stavu  vyřizování „Petice  proti neúnosnému zatížení hlukem, 

prachem a emisemi na Spořilově“ – za petenty RNDr. Kačabová (podklad 
elektronicky)   

5) Podnět o.s. Oživení – doplnění právní analýzy k náhradě škody ve věci MEPNET 
6) Informace o stavu doručených a vyřízených stížností a petic  (přehled 

elektronicky) 
7) Zpráva o plnění usnesení ZHMP (tisk 7359) 
8) Různé a diskuse 
- doplňující informace ke zprávě o výsledcích inventarizace majetku - manko 

uměleckých děl 2011 (podklad elektronicky)   
- Podnět ke zrušení veřejné zakázky na nákup elektrokol (podklad elektronicky) 
- Informace o vyřízení „Podnětu spol. Linet s.r.o. v souvislosti s průběhem  

                  zadávacího řízení pro zadání veřejné zakázky na Dodávku interiérového vybavení 
      pro domov seniorů Za Kajetánkou v Praze 6 – podnět ke zrušení řízení“ – doplnění   

právní analýzy LEG MHMP 
- přehled znaleckých posudků zpracovaných znalcem Ing. Pitákem a vyplacených 

faktur (podklad elektronicky)   
                       
Zasedání kontrolního výboru ZHMP řídil předseda Petr Dolínek. Ověřovatelem zápisu byl 
ustanoven  JUDr. Ledl. Zasedání bylo zahájeno ve 13.00 hod., zvukový záznam je uložen 
u předsedy a tajemnice výboru. 
 
Ad 1/  Zápis z jednání kontrolního výboru ZHMP č. 05/2012 – schválení 
K zápisu 06/2012 nebyla vznesena doplňující připomínka a zápis byl schválen 
(hlasování : 6– 0 – 0). 
 
Ad 2/ Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZHMP za 1. pololetí 2012 
Návrh textu Zprávy o činnosti výboru obdrželi členové v elektronické podobě.  
Usnesení  č. 01/07/2012 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. souhlasí: 
    se zněním   Zprávy o činnosti kontrolního výboru  za 1.pol. 2012 a s jejím předložením 
    na zářijovém zasedání ZHMP 
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Hlasování :  6 – 0 – 0  
Ad 3/ Informace o stavu  vyřizování „Petice  Radotínská jezera a těžba štěrkopísků na 
soutoku Vltavy a Berounky“ (dále jen Petice) 
 
Jménem petentů vystoupil s úvodním slovem Ing.Fencl. Zdůraznil především řadu 
negativních dopadů, které by byly důsledkem těžby – ohrožení vodohospodářské funkce 
území, likvidace kvalitní zemědělské půdy, trvalé poškození ekosystémů, nedořešené střety 
zájmů, atd. 
Předseda výboru konstatoval, že petenti výslovně nepožadují projednání petice na zasedání 
ZHMP a následně zrekapituloval čtyři hlavní požadavky obsažené v petici 
- seznámit veřejnost s celkovými záměry města pro oblast soutoku Vltavy a Berounky, 
- nepřipustit zhoršení ekologického stavu daného území, 
- zajistit zpracování a objektivní projednání studie, která bude řešit území komplexně, 
- zredukovat poslední návrh změny ÚP Radotínská jezera s ohledem na dané skutečnosti, 
včetně odepsání části zásob štěrkopísku, zamezit tak ztrátám neobnovitelných funkcí 
ekosystému říční nivy. 
V následné diskusi nám. primátora Hudeček i zástupci odboru OZP MHMP doporučili 
zástupcům petentů, aby své námitky uplatnili v rámci veřejného projednávání změn ÚP, které 
se uskuteční 24.9.2012. 
Zástupci občanů v diskusi poukázali na nedostatečné vyhodnocení vlivu těžby na rekreační 
území, ohrožení pozemků u rodinných domů, neexistencí studie, která by vyhodnotila 
negativa spojená se zaplavením vydolovaných prostor v těsné blízkosti zástavby rodinných 
domů, chybí propojení se stávajícími plány protipovodňových opatření, atd. 
 
Usnesení  č. 02/07/2012 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. bere na vědomí:  
    předloženou Petici s tím, že splňuje zákonem stanovené náležitosti  
2. ukládá: 
    předsedovi kontrolního výboru, aby s představiteli petentů projednal předložení Petice na  
    říjnové zasedání ZHMP 
3. doporučuje:  
     představitelům petentů, aby své námitky a požadavky dále předložili a řešili s věcně  
     příslušnými výbory ZHMP 
Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
Ad 4/ Informace o stavu  vyřizování „Petice  proti neúnosnému zatížení hlukem, prachem 
a emisemi na Spořilově“ 
 
Přestože počet podpisů na podporu požadavků uvedených v petici nedosahuje počtu 1000, 
informoval předseda výboru přítomné, že vzhledem k obsahu petice (a vzhledem k tomu, že 
obsahově totožná petice již byla předmětem jednání orgánů HMP), konzultoval její 
předložení na zářijovém zasedání ZHMP s panem primátorem a s panem náměstkem Noskem. 
Oba jmenovaní s projednáním petice na zasedání ZHMP vyslovili souhlas. S odkazem na 
výsledek uvedených jednání byl připraven materiál (tisk pro ZHMP č. 1108), který obsahuje 
návrh usnesení.  
Zároveň předseda výboru předložil návrh usnesení kontrolního výboru, jehož předmětem bylo 
doporučení Kontrolnímu výboru ZHMP předložit petici na jednání ZHMP jako řádný bod dle 
požadavku občanů, které však nebylo schváleno (hlasování 4 – 0 – 1 ). Hlasování se zdržela 
JUDr.  Krobová Hášová. Zároveň přítomným zástupkyním petentů doporučila, s odkazem na 
režim stanovený zákonem o právu petičním, provést nezbytné doplnění petice (resp. petičních 
archů), využít možnosti vystoupit s interpelací nebo požadavky petentů rovněž předložit 
vládě. 
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Ad 5/ Podnět o.s. Oživení – doplnění právní analýzy k náhradě škody ve věci MEPNET 
Stanovisko odboru LEG MHMP obdrželi členové výboru elektronicky v podkladech pro 
jednání. Zástupkyně o.s. Oživení  Mgr. Bielinová  konstatovala, že stanovisko LEG MHMP 
akceptuje pouze částečně, protože neobsahuje návrh dalšího postupu orgánů hl.m. Prahy 
v dané kauze. Zdůraznila, že z dvouleté promlčecí lhůty již uplynul  jeden rok a LEG MHMP 
by podle jejího názoru měl navrhnout a doporučit představitelům HMP další postup ohledně 
případného vymáhání škody, včetně stanovení závazných termínů pro jednotlivé úkony. 
Předseda výboru přislíbil, že bude iniciovat další pracovní schůzku s příslušnou radní paní 
Vorlíčkovou v souvislosti s problematikou nejen odpovědnosti za škodu, ale i případné 
trestněprávní odpovědnosti. 
 
Usnesení  č. 03/07/2012 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. bere na vědomí:  
     stanovisko předložené odborem LEG MHMP (analýza k náhradě škody ve věci MepNET  
     ze dne 15.8.2012) 
2. ukládá předsedovi kontrolního výboru: 
     2.1. vyžádat si od ředitele MHMP informaci o aktuálním stavu souvisejícím 
     s vymáháním škody 
     2.2. projednat s paní radní Vorlíčkovou problematiku možné trestněprávní odpovědnosti  
     (členové Rady, zaměstnanci MHMP,znalci) 
Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
Ad 6/ Informace o stavu doručených a vyřízených stížností a petic  (přehled elektronicky) 
 
Odpověď na podnět Ing. Jordáka (kritika postupu majetkové komise – převod pozemku) bude 
zpracována písemně (předseda výboru požádal předsedu hospodářského výboru ZHMP 
o projednání podnětu na zářijovém jednání hospodářského výboru). 
MUDr. Borská a Mgr. Bielinová  v souvislosti se zrušením zakázky na nákup elektrokol 
iniciovaly předložení zdůvodnění, proč byla zakázka zrušena. Zodpovězení dotazu a námitek 
bude projednáno na příštím zasedání kontrolního výboru. 
Předseda výboru dále informoval o obsahu dalších třech podání, která byla doručena těsně 
před zasedáním a nejsou proto zahrnuta do předloženého přehledu (žádost Asociace taxi 
- nesouhlas s opakováním zkoušek, stížnost na nečinnost OMI MHMP – zrušení zakázky 
BOZP, petice občanů – negativní dopady změn v organizování MHD). 
Informace o stavu doručených a vyřízených stížností a petic  byla vzata na vědomí.  
Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
 
Ad 7/ Zpráva o plnění usnesení ZHMP (tisk 7359) 
Pravidelná čtvrtletní Zpráva byla projednána v Radě HMP a po projednání na kontrolním 
výboru bude předložena k informaci na zářijovém zasedání ZHMP. Výhrada ohledně plnění 
usnesení k původní petici občanů Spořilova již byla konzultována s OKC MHMP a bude 
zjednána náprava. Zpráva byla vzata na vědomí. Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
Ad 8/ Různé a diskuse 
JUDr. Ledl – poukázal na negativní dopad souběhu při zasedání několika výborů ZHMP, kdy 
dochází  k omezování práv veřejnosti, zúčastnit se jednání výborů. Dochází i k omezování 
výkonu povinností členů ZHMP, kteří jsou členy více výborů a z časových důvodů je jim 
znemožněno se zasedání výborů zúčastnit (ve stejný den i hodinu se uskuteční jednání dvou i 
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více výborů ZHMP). Doporučil, aby byla upřednostněna jednání výborů ZHMP, které jsou 
stanoveny zákonem o hl. m. Praze (jedním z nich je kontrolní výbor) a ostatní by měly 
termíny svých zasedání přizpůsobit. Jedná se o systémový problém.   
Usnesení  č. 04/07/2012 
Kontrolní výbor ZHMP  
1. ukládá předsedovi kontrolního výboru: 
     v součinnosti s předsedy ostatních výborů ZHMP a s vedoucím OVO projednat 
organizační  
     opatření, která by zamezila souběhu jednání více výborů v jednom termínu. 
Hlasování :  5 – 0 – 0  
 
Mrg. Bielinová (o.s. Oživení) -  zpochybnila kvalitu odborných posudků předkládaných 
znalcem p. Pitákem (nízké znalečné a naopak vysoké pokuty). Problematiku kvality posudků 
od p. Pitáka, v souvislosti s možností vymáhání škody po znalci, projedná předseda výboru 
s paní radní Vorlíčkovou. 
 
JUDr. Ledl – s odkazem na vlastní zkušenosti (posudek V.V.Štecha - vrácení uměleckých děl 
při předávání kanceláře) inicioval provedení přecenění stávajících uměleckých děl a zajištění 
jejich evidence, včetně fotodokumentace. Problematiku evidence uměleckých děl projedná 
předseda výboru se souhlasem ředitele MHMP s  vedoucím oddělení hospodářské správy 
odboru RED MHMP. 
 
Ing. Šenarová /předsedkyně o.s. Za naši budoucnost/ - negativně hodnotila výši finančních 
úhrad za služby poskytované externími právníky. Opakovaně poukázala na problematiku 
„předražení stavby tunelu Blanka“ a vyslovila požadavek na provedení kontroly čerpání 
finančních prostředků ze státního rozpočtu prostřednictvím NKÚ. Bylo jí opakovaně 
doporučeno, že provedení této kontroly může iniciovat její občanské sdružení u příslušných 
orgánů. 
 
Jednání kontrolního výboru ZHMP bylo ukončeno ve 14.45 hod.  
 
 
Zápis zpracovala :  JUDr. Huspeková 
                                tajemnice výboru       
 
              
                 JUDr. Lubomír L e d l                                                     Petr  D o l í n e k  
            ověřovatel zápisu                                                           předseda výboru                                                                                       




